
ZASEDÁNÍ SOCIÁLNÍ KOMISE AS FSV UK
Datum: 13.3.2024, 15:00
Hybridní forma zasedání: Jinonice, online prostřednictvím platformy Google Meet
Přítomní členové Sociální komise AS FSV UK: Michaela Němcová, Jan Hlaváč, Jan Volenec,
Barbora Součková, Martina Fortnerová, Barbora Procházková

Nepřítomní: Veronika Macková (omluvena), Eva Hejzlarová (omluvena), bývalá ombudsmanka IMS
Alex Nosková (omluvena)

Hosté:Magda Pečená, Tomáš Košek, Zuzana Jarolímková (bývalá ombudsmanka IKSŽ), Aleš Michal
(bývalý ombudsman IPS), Gabriela Bošňaková (bývalá ombudsmanka IES), Ludmila Rašková
(ombudsmanka ISS), Josef Jaroslav Šolín (ombudsman IKSŽ), Vojtěch Tomšů (ombudsman IES),
Martin Urbanec (ombudsman IPS), Sára Osterrothová (ombudsmanka IMS)
____________________________________

1. Program zasedání

Předsedkyně SK AS FSV UK Barbora Procházková přivítala všechny členy a členky a představila
program zasedání. Barbora Procházková současně uvedla, že byla informována panem děkanem o
obsazení role koordinátorky ombudsosob, kterou bude Dr. Kasáková. Paní doktorka bude pozvána na
další zasedání Sociální komise, kde budeme diskutovat o vzájemné spolupráci.

2. Případ doktorského studenta na IPS

Ombudsman za IPS řešil v posledních týdnech případ doktoranda, který se měl dopustit nevhodného
chování ve vztahu studentce z jiné fakulty UK, která docházela na jeho kurz. Ohledně případu se s
doktorandem sešlo vedení katedry a bylo domluveno, že daný doktorand již nebude na fakultě
vyučovat. Informaci o nevhodném chování obdržel ombudsman od třetí strany (student) a následně
kontaktoval danou studentku. Ombudsman se společně s Dr. Kasákovou se studentkou sešli a situaci
řešili. Studentce bylo navrženo, aby se obrátila na Bílý kruh bezpečí či jinou neziskovou organizaci a
v případě ohrožení na Policii ČR. Současně byla o případu informovaná ombudsosoba příslušné
fakulty, ze které studentka pochází.

3. Případ zvolní ombudsmanky za IMS

Po zvolení ombudsosob bylo zjištěno, že zvolená ombudsosoba za IMS Sára Osterrothová se nachází
následující pul rok v zahraničí, což je polovina mandátu ombudsosob. Tuto situaci považovala většina
členů a členek Sociální komise za problematickou, jelikož začátek mandátu může být pro
ombudsosoby náročnější a vyžaduje bližší spolupráci se Sociální komisí a dalšími ombudsosobami a
je spojen i s různými školeními v prezenční formě. V Řádu studentských ombudsosob však není jasně
uvedeno, že kandidáti na ombudsosobu musí být po dobu mandátu v ČR, tedy přítomni na fakultě,
nicméně z podstaty pozice se to očekává a je to nezbytné, jelikož studující často chtějí řešit případy
prostřednictvím osobního setkání a v případě závažnějších případů je to nezbytné. Vzhledem k
nesouhlasu většiny Sociální komise s plněním funkce ombudsosoby na dálku, bylo dohodnuto
společně s předsedkyní senátu Magdou Pečenou, že zvolené ombudsmance navrhneme možnost
sdíleného mandátu společně s další a jedinou kandidátkou na ombudsosobu za IMS. Znamenalo by to,
že by v následujícím volebním období mělo IMS dvě ombudsosoby, které budou mít stejné
pravomoci. Nicméně pokud by mělo dojít k této variantě, musí souhlasit zvolená ombudsosoba i



náhradnice. Zvolená ombudsosoba byla pozvána na zasedání a byl ji dán prostor, aby představila svou
vizi plnění funkce ombudsosoby na dálku. Následně ji byla navrhnuta možnost sdíleného mandátu,
kdy v období její nepřítomnosti by případy na fakultě, které vyžadují osobní intervenci řešila primárně
druhá ombudsosoba. Po navrácení zvolené ombudsosoby do ČR by poté mandát plnily obě, vzhledem
k tomu, aby situace byla spravedlivá pro obě kandidátky. Zvolená ombudsmanka souhlasila s touto
možností. Barbora Procházková uvedla, že bude kontaktovat náhradnici a nabídne ji možnost
sdíleného mandátu.

Barbora Procházková v této souvislosti uvedla, že do budoucna budeme muset do Řádu SO zanést
jasné požadavky na kandidáty na pozici, aby bylo zřejmé, že v době mandátu musí být přítomni na
fakultě a musí být k dispozici studujícím i prezenčně.

4. Rozloučení se stávajícími ombudsosobami

Sociální komise společně s předsedkyní AS FSV UK Magdou Pečenou se rozloučila s končícími
ombudsosobami. Byla oceněna proaktivní práce všech ombudsosob a jejich nasazení a zájem v
uplynulém mandátu. Přítomné ombudsosoby zároveň poděkovaly Sociální komisi za její podporu a
vedení.

5. Přivítáni nových ombudsosob

Barbora Procházková a Magda Pečená uvítaly nové ombudsosoby. Došlo k jejich oficiálnímu
jmenování do funkce. Barbora Procházková požádala nové ombudsosoby, aby se představily a sdělily
své motivace pro vstup do pozice.

6. Různé

Babora Procházková sdělila, že na nadcházejícím zasedání se bude Sociální komise věnovat změnám
v Řádu SO v závislosti na diskusi s paní doktorkou Kasákovou, která se následujícího zasedání
zúčastní a kde probereme její novou roli koordinátorky ombudsosob.

Zapsala, za správnost: Barbora Procházková


